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 BEVIS 
Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

 
Organ: Kulturnämnden 
Sammanträdesdatum: 2024-05-23 
 
Anslaget har satts upp: 2024-05-27 
 
Anslaget tas ner: 2024-06-17 
Förvaringsplats: Stadshuset, Kulturförvaltningen 
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Övriga deltagare 

 
Ej tjänstgörande ersättare 
Linn Nilsson (S), §§ 35 - del av § 42 
Bengt Norman (S) 
Mathilda Elfgren Schwartz (S) 
Elli-Mari Lundgren (M), §§ 35 – del av § 42 
Liv Granbom (M) 
Birgitta Stål (V) 
Gunilla Brinck (V) 
Erik Häggström (C) 
 
Tjänstemän 
Leif Mårtensson, tillförordnad kulturchef 
Beatrice Hammar, verksamhetschef Kulturskolan 
Elin Hellrönn, verksamhetschef program 
Björn Söderbäck, HR-chef, §§ 35 – 39, § 41 
Liselott Rehn, HR-strateg, §§ 35 – 39, § 41 
Peter Gustavsson, controller 
Daniel Vikström, kulturkonsulent Fritidsbyrån 
Moa Krestesen, konstintendent, § 35 – del av § 36 
Maria Nordenback, nämndsekreterare 
 

Övriga 
Cindy Stenberg, mottagare av stipendium till kulturutövare 2024 
Viktor Sandström, mottagare av stipendium till kulturutövare 2024 
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Behandling av mötesärende 
 

§ 35 

 
Diarienr: KU-2024/00006 

Val av justerare, fastställande av dagordning och 
anmälan av jäv 2024 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar 
 
att utse Alex Nilsson att justera protokollet digitalt måndag 27 maj 
 
att godkänna dagordning 
 
att till protokollet notera att ingen är jävig. 

Ärendebeskrivning 
Dagordningen bifogas med handlingarna till nämnden. Eventuella tillägg till 
dagordningen noteras i nämndens protokoll under rubriken Information, 
rapporter och övriga frågor. Kulturnämndens beslut träder i laga kraft när 
protokollet är justerat, anslaget och besvärstiden upphört.  
En jävig person får varken delta i handläggningen av ett ärende eller 
närvara vid nämndens beslut i ärendet. 

Beslutsunderlag 
Kallelse/protokoll 

Beredningsansvariga 
Maria Nordenback, nämndsekreterare 
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§ 36 

 
Diarienr: KU-2024/00003 

Information, rapporter och övriga frågor maj 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar 
 
att godkänna informationen och lägga den till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Konstnärlig gestaltning Norrbottniabanan 
Moa Krestesen, konstintendent informerar om Umeå kulturförvaltnings 
delaktighet i arbetet med den konstnärliga gestaltningen av 
Norrbottniabanan där Trafikverket är huvudman och kommunerna längst 
Norrbottniabanans sträckning samarbetar. Projektet sträcker sig över minst 
30 år framåt. 
 
Rapport från Cultural Summit, Umeå 16–17 maj 
Nämndens deltagare på konferensen berättar om de programpunkter som 
varit mest givande för respektive deltagare, samt tackar arrangören Umeå 
kulturförvaltning för en väl arrangerad konferens. 
 
Utdelning av stipendium till årets kulturutövare Cindy Stenberg och 
Viktor Sandström 
Helena Smith, nämndens ordförande uppvaktar stipendiaterna med diplom 
och blommor. Stipendiaterna deltar på nämndens fika och firas med tårta. 
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§ 37 

 
Diarienr: KU-2022/00060 

Verksamhetsplan 2024 - Tertialrapport 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar  
 
att godkänna förvaltningens rapport till kulturnämnden för  
verksamhetsuppföljning januari – april 2024 
 
att godkänna nämndens rapport till kommunstyrelse och 
kommunfullmäktige för verksamhetsuppföljning januari – april 2024. 

Ärendebeskrivning 
Kulturförvaltningen har upprättat verksamhetsuppföljning för perioden 
januari – april 2024. 
Kulturnämnden har upprättat förenklad rapport till 
kommunstyrelsen/kommunfullmäktige för perioden januari – april 2024. 

Beslutsunderlag 
Kulturförvaltningens rapport till kulturnämnden för januari – april 2024 
Kulturnämndens förenklade rapport till KF/KS för januari – april 2024 

Beredningsansvariga 
Peter Gustavsson 
Beatrice Hammar 
Elin Hellrönn 
Helena Karlström 
Leif Mårtensson 
Björn Söderbäck 

Beslutet ska skickas till 
KS Diarium 
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§ 38 

 
Diarienr: KU-2023/00057 

Internkontrollplan 2024 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar  
 
att godkänna uppföljning av internkontrollplan tertial 1, 2024 
 
att den interna styrningen och kontrollen tertial 1, 2024 är tillräcklig. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har fastställda riktlinjer för intern styrning och kontroll 
vars handledning har fastställts av kommunstyrelsen.  
 
Syftet med internkontrollplanen som hjälpmedel är att nämnden med 
rimlig säkerhet uppnår de av kommunfullmäktige fastställda målen och 
verksamhetskraven. 
 
Nämnderna har enligt Kommunallagen (6 kap 7§) det yttersta ansvaret 
inom sitt verksamhetsområde att se till att den interna kontrollen är 
tillräcklig och att den fungerar på ett betryggande sätt. 
 
Den av kulturnämnden fastställda internkontrollplanen skall följas upp och 
återrapporteras i anslutning till tertialrapporter respektive årsbokslut. 

Beslutsunderlag 
Internkontrollplan, Excel 
Internkontrollplan, Word 

Beslutet ska skickas till 
KS Diarium   
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§ 39 

 
Diarienr: KU-2024/00038 

Uppföljning av systematiskt arbetsmiljöarbete 2023 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar  
 
att godkänna uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet för 
2023 samt handlingsplan för aktiva åtgärder. 

Ärendebeskrivning 
Kulturförvaltningens arbete med lika rättigheter och möjligheter samt det 
systematiska arbetsmiljöarbetet har under 2023 bedrivits med god 
systematik. Inom förvaltningen råder generellt en väldigt god arbetsmiljö 
och hanteringen av arbetsmiljöärenden sker med god systematik och 
struktur. Arbete pågår för att skapa en gemensam grund för och 
medvetenheten kring lika rättigheter och möjligheter. 
 
Uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet har skett enligt 
rutinen ”Gemensamt processflöde för organisatorisk och social arbetsmiljö, 
årlig uppföljning av den systematiska arbetsmiljön och aktiva åtgärder”. 
Arbetet har inramats av goda och givande dialoger. Arbetssättet har 
uppskattats av båda parter. 

Beslutsunderlag 
Uppföljning systematiskt arbetsmiljöarbete och aktiva åtgärder 2023 
Årlig uppföljning kulturnämnd 2023 

Beredningsansvariga 
Björn Söderbäck, HR-chef 

Beslutet ska skickas till 
Stadsledningskontoret, HR  
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§ 40 

 
Diarienr: KU-2024/00037 

Stöd till studieförbund 2024 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar  
 
att fördela Umeå kommuns stöd till studieförbunden 2024 enligt beslutad 
fördelningsmodell med rapporterad verksamhet för åren 2019, 2022 och 
2023 som grund. 
 
Reservation 
Anton Bergström Nord (M) och Kjerstin Widman (M) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. Se kulturnämndens beslutsordning 
nedan. 

Ärendebeskrivning 
Umeå kommun fördelar årligen stöd till studieförbunden genom 
kulturnämnden. År 2024 finns 8 600 000 kronor avsatta för ändamålet. 
 
Medlen fördelas enligt den fördelningsmodell som kulturnämnden 
beslutade 2020-05-27. Enligt beslut på samma nämndssammanträde ska 
verksamhet för 2020 inte räknas med i fördelningen av stödet. 
Folkbildningsrådet har för fördelning av statsbidrag till studieförbund 2022 
beslutat undanta även 2021 års verksamhet. Kulturförvaltningen följde 
2022 det beslutet. Årets fördelning av stöd till studieförbund bygger därför 
på den verksamhet som inrapporterats för åren 2019, 2022 och 2023.  
 
Kulturnämnden har gett i uppdrag åt kulturförvaltningen att kontrollera 
rimligheten i den verksamhet som förbunden rapporterat in. Inför årets 
fördelning har respektive förbunds årsmöteshandlingar och 
verksamheternas utveckling kontra bidragets storlek granskats och statistik 
har hämtats från Folkbildningsrådet. Inga ytterligare strykningar har 
inkommit för åren 2019, 2022 eller 2023.  
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Av studieförbundens verksamhetsberättelser framgår att det har varit ett 
varierat år. De rapporterar att de har genomfört mycket 
folkbildningsverksamhet och att de även har blivit bättre på dels egna 
kontroller som att samverka med de andra förbunden i kontrollerna. Dock 
har de ökade kontrollerna till viss del påverkat kärnverksamheten genom 
att ta upp mycket utbildningstid och resurser. Flera av förbunden utrycker 
en oro över hur den nya stödformen kommer att påverka deras statliga 
bidrag. Den kommer bestå av en kvalitativ bedömning av planerad 
verksamhet i stället för en kvantitativ fördelning av rapporterad och redan 
genomförd verksamhet. Alla studieförbund utrycker även oro över det 
sänkta statliga bidraget, som presenterades av regeringen under hösten 
2023. 
Studieförbundet Kulturens Bildningsverk har inte ansökt om bidrag för 
2024, då de i och med neddragningen av det statliga stödet meddelade att 
de väljer att lägga ner förbundet. Under januari har de lagt ner sin 
folkbildningsverksamhet, och de kommer att ha avvecklat hela den interna 
verksamheten under sommaren. 
 
Bidrag 2023 fördelas enligt nedanstående tabell: 

Studieförbund Bidrag 2024 
ABF 1 683 137 kr 
Bilda 887 033 kr 
Folkuniversitetet 1 067 841 kr 
Ibn Rushd 18 347 kr 
Medborgarskolan 951 423 kr 
NBV 648 547 kr 
Sensus 1 271 250 kr 
Studiefrämjandet 1 185 562 kr 
Studieförbundet Vuxenskolan 886 861 kr 
Summa 8 600 000kr 

 

Beslutsunderlag 
Fördelning till studieförbund 2024 

Beredningsansvariga 
Daniel Vikström, kulturkonsulent 
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Kulturnämndens beslutsordning 
Yrkande 
Anton Bergström Nord (M) - avslag till utbetalning av bidrag till 
studieförbundet Ibn Rushd. De medel som vi föreslår inte ska tillfalla Ibn 
Rushd ska fördelas ut enligt den fördelningsnyckel som bifogats. Ibn Rushd 
uppfyller inte de grundläggande demokratiska krav som Umeå kommun 
ställer på organisationer som erhåller bidrag.  
 

Helena Smith (S) – avslag på Moderaternas yrkande och bifall till 
tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 
 
Propositionsordning som godkänns i nämnden 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Moderaternas förslag. 
Kulturnämnden beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Reservation 
Moderaterna reserverar sig mot beslutet med motiveringen att Umeå 
kommun inte ska lämna bidrag till en organisation om den eller någon av 
dess företrädare, inom ramen för verksamheten: 
- Utövar våld, tvång eller hot eller på annat otillbörligt sätt kränker den 
enskildes grundläggande fri- och rättigheter. 
- Diskriminerar eller på annat sätt bryter mot principen om alla människors 
lika värde. 
- Rättfärdigar, främjar eller uppmanar till sådana ageranden som anges i 
första eller andra punkten ovan. 
- Motarbetar det demokratiska styrelseskicket. 
 
Ibn Rushd har vid upprepade tillfällen dokumenterat bjudit in talare som är 
öppet antisemitiska, har uttryckt önskan om Israels utplåning, uttryckt hat 
mot homosexuella och uppmanat till jihad  
Ett uppmärksammat exempel från 2018 är Noreddine Al-Khamedi som 
bjöds in till ett arrangemang av Interreligiösa rådet vid namn ”Muslimska 
familjedagar” i södra Sverige. En person som är känd för att ha uppmanat 
unga tunisier att ansluta sig till jihad i Syrien. Liknande föreläsare har 
systematiskt bjudits in i över 10 år. 
Statskontoret och Riksrevisionen har riktat skarp kritik mot 
studieförbundets kontroll av de medel staten har betalt ut. Kammarrätten 
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fastslog i en dom i slutet av 2019 att en av Ibn Rushd:s 
medlemsorganisationer kunde nekas bidrag av MUCF (Med fokus på unga 
och civilsamhället) på grund av att organisationen inte verkar i enlighet 
med demokratins idéer. 
Enligt en rapport från Folkbildningsrådets delar Ibn Rushd en 
tolkningstradition med ideologisk anknytning till Muslimska brödraskapet. 
Även en rapport från MSB (Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap), av bland annat Magnus Norell, har visat på kopplingar till 
Muslimska brödraskapet. Aje Carlbom har också i sin forskning om 
kartläggandet av Muslimska Brödraskapet fastställt att Ibn Rushd är 
organisatoriskt en gren av Muslimska Brödraskapet i Sverige. Muslimska 
brödraskapet är en internationell islamistisk nätverksrörelse, som också är 
etablerad i Sverige. 
I Göteborg har Ibn Rushd samarbetat med Bellevuemoskén som länge 
förknippats med islamistisk extremism och styret under förra 
mandatperioden drog in bidraget. I maj 2023 hotade en anställd en 
kommunal tjänsteman kopplat till ekonomiskt stöd till Ibn Rushd. 
I slutet av 2023 avslöjade TV4 att studieförbundet har använt sig av ett 
undervisningsmaterial till 7-åringar där barnaga beskrivs som acceptabelt, 
att homosexualitet är en synd, samt om antisemitiska konspirationsteorier, 
för att nämna några av alla påståenden som lärs ut.  
Det är inte heller någon engångsföreteelse det handlar om ett 50-tal 
arrangemang där temat för verksamheten är etik och moral - från 7 års 
ålder. Region Skåne och Kronoberg med flera drog därefter in bidraget till 
Ibn Rushd.  

Utifrån de omfattande skandalerna och informationen som finns tillgänglig 
om studieförbundet borde det vara helt uteslutet för Umeå kommun att i 
dagsläget betala ut stöd till Ibn Rushd. 
 
Beslutet ska skickas till 
Studieförbunden   
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§ 41 

 
Diarienr: KU-2023/00063 

Remiss: Genomför en extern granskning av 
studieförbunden, dnr KS-2023/00933 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar 
 
att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen enligt yttrande nedan. 
 
Reservation  
Anton Bergström Nord (M), Kjerstin Widman (M) reserverar sig mot 
beslutet. Se kulturnämndens beslutsordning nedan. 
 
Protokollsanteckning 
Alex Nilsson (L) - avstår från att ta ställning till motionen till förmån för 
yttrande i kommunfullmäktige. 
Anna-Karin Sjölander (C) - avstår från att ta ställning till motionen till 
förmån för yttrande i kommunfullmäktige. 
 

Ärendebeskrivning 
Kjerstin Widman (M) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige med 
förslag att uppdra till kulturnämnden att initiera en extern granskning av 
samtliga studieförbund för den verksamhet som studieförbunden har sökt 
stöd för och betalats ut medel till de senaste åren. 
Kulturnämnden har fått i uppdrag av kommunfullmäktige att yttra sig över 
motionen. 

Yttrande 
Studieförbunden har de senaste åren utvecklat kontrollen av sina 
verksamheter, på begäran av Folkbildningsrådet och regeringen. 
Förbunden för egna kontroller, internkontroller, som när året är slut 
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kontrolleras av Folkbildningsrådet i vad som kallas efterkontroller, där 
ytterligare korrigeringar görs i efterhand.  
 
Studieförbunden arbetar med en gemensam databas som heter Gustav 
(Gemensam Utveckling av Studieförbundens Administrativa 
Verksamhetssystem). Gustav är förbundsomfattande, och alla aktiva 
studieförbund idag arbetar med Gustav (ej RF/Sisu, som har egna system). I 
det systemet rapporteras alla studiecirklar, deltagare, adresser och 
personuppgifter mellan studieförbunden, och det underlättar att hitta 
krockar och dubbelnärvaro. 
 
Kontrollerna av studieförbundens verksamheter har utvecklats löpande de 
senaste åren för att säkerställa att bidragsmedel inte går till obehörig 
verksamhet. Utöver det är 2024 det sista året med det gamla systemet för 
statsbidrag. Under 2025 kommer statsbidraget baseras på kommande 
verksamhet i stället för genomförd verksamhet. Kontroller kommer 
fortfarande göras, men förutsättningarna för statsbidrag kommer 
förändras.  
 
Regeringen har även under april 2024 tillsatt Pia Brundin, tidigare utredare 
på Statskontoret och Riksrevisionen, som revisor i Folkbildningsrådet och 
Studieförbundet RF/Sisu till och med den 1 juni 2026. Som revisor ska 
Brundin granska hur uppföljning och utvärdering lever upp till de krav 
regeringen har ställt på folkbildningen.  
 
Gustav 
Studieförbunden arbetar med en gemensam databas som kallas Gustav 
(Gemensam Utveckling av STudieförbundens Administrativa 
Verksamhetssystem). Gustav har införts av, och ägs av bransch- och 
intresseorganisationen Studieförbunden. I det systemet rapporteras alla 
studiecirklar, deltagare, adresser och personuppgifter av och mellan 
studieförbunden, och det underlättar att hitta krockar och dubbelnärvaro. 
Gustavgruppen, som ligger bakom Gustav, bildades 1996, och de senaste 
femton åren har alla studieförbund varit anslutna till Gustav utom 
Folkuniversitetet som började använda systemet först 2023.  
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Varje avdelning (lokalt kontor) ansvarar för att följa upp eventuella krockar 
och dubbelrapporteringar. Krockar kan exempelvis innebära tillfällen då en 
unik person går från ett kurstillfälle till ett annat och rapporteras in inom 
tidsramarna för de båda kurserna, eller tätt inpå ett annat kurstillfälles 
början. Om restid är en faktor anses även detta som en krock som ska 
följas upp. Dubbelrapportering är när en unik persons närvaro registrerats 
på två kurstillfällen under samma klockslag. Uppstår krockar eller 
dubbelrapporteringar internt följer det studieförbund där det rapporterats 
upp det själva. Om krock eller dubbelrapportering uppstått inom 
verksamhet hos ett annat studieförbund för de en dialog mellan varandra 
om hur det ska följas upp, samt hur man ska gå vidare.  
 
Runt årsskiftet 2020 – 2021 infördes en funktion som tillåter 
studieförbunden att på central nivå samköra den data som rapporteras in i 
Gustav. Genom det kan förbunden se volymer av verksamhet, vilka 
cirkelledare och studiecirklar som är aktiva, vilka deltagare som med 
BankID anmäler närvaro samt var krockar och dubbelrapporteringar sker 
både inom det enskilda förbundet samt med andra förbund. Resultatet förs 
in i Power BI och ses över centralt. Krockar och dubbelrapporteringar syns 
inte för de lokala avdelningarna, utan endast på central nivå. När en krock 
eller dubbelrapportering sker granskas den av en kvalitets- och 
granskningsgrupp med representanter från alla studieförbund. Kvalitets- 
och granskningsgruppen rapporterar till avdelningarna där krock eller 
dubbelrapportering inträffat, och förbunden följer upp på lokal nivå.  
 
När en unik person rapporterar in många närvarotimmar i studiecirklar, hos 
ett eller flera förbund, följs dessa upp av de förbund personen verkar inom. 
En unik person får delta i upp till 480 timmar studiecirkelverksamhet per 
år, men riskerar därmed att falla in under de faktorer som följs upp under 
internkontrollen. Eftersom Gustav är en gemensam databas flaggar 
studieförbunden för varandra om personer och studiecirklar med högt 
antal deltagande och stora mängder verksamhet.   
 
Internkontroller 
Internkontroller är något som alla studieförbund utför årligen på begäran 
av och med instruktioner från Folkbildningsrådet. Studieförbunden 
förväntas arbeta med risk- och sårbarhetsanalyser, samarbeta med andra 
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studieförbund för att identifiera risker och utreda avvikelser, arbeta med 
egenkontroller, registerbaserad kontroll och rimlighetskontroller. Det 
innefattar ett systematiskt kvalitetsarbete och en intern styrning och 
kontroll av den egna och andra förbunds verksamheter. Dessa kontroller 
ska sedan redovisas till Folkbildningsrådet med ett revisorsintyg som visar 
att den statsbidragsberättigade verksamheten och kontrollen av den har 
utförts korrekt.  
 
Syftet med internkontroll är att arbeta förebyggande och att systematiskt 
kontrollera och följa upp verksamheten som utförs under pågående 
verksamhetsår. På så sätt kan studieförbundet undvika att bli rättat i 
efterhand när verksamhetstimmar rapporteras in till Folkbildningsrådet.  
 
Varje studieförbunds riksförbundsstyrelse är ytterst ansvarigt för att 
regional och kommunal verksamhet sköter kontrollen och rapporteringen i 
Gustav. Därigenom säkerställer studieförbunden att verksamheten 
genomförs i linje med folkbildningspolitikens mål och syften samt gällande 
regler och anvisningar för den statsbidragsberättigade folkbildningen, 
Folkbildningsrådets villkor, studieförbundens gemensamma 
överenskommelser och de egna riktlinjerna för folkbildningsverksamheten.  
 
Under internkontrollen finns en samling riskfaktorer som studieförbunden 
gemensamt undersöker: 
- Samverkanspart med stora volymer (kostnadsersättningar och 
verksamhetsvolym). 
- Efterregistrering av verksamhet i Gustav. 
- Dubbelrapportering av verksamhet (krockar med andra studieförbund och 
krockar internt). 
- Cirkelledarens erfarenhet och ledarvana. 
- Jäv. 
 
Studieförbunden kan välja att avsluta samarbeten där felaktigheter 
förekommer.  
 
Efterkontroller  
När verksamhetsåret är slut genomförs en efterkontroll av föregående år 
där riksförbundet eller styrelsen samordnar och regionerna bistår. 
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Efterkontrollen genomförs med instruktioner, urval och kontrollparametrar 
av Folkbildningsrådet. Genom efterkontrollen kan eventuella felaktigheter 
och problem upptäckas och om studieförbunden har feltolkat 
Folkbildningsrådets instruktioner och förväntningar, både lokalt som 
regionalt och på riksnivå.  
 
Efterkontroll innebär att utföra granskning av föregående års verksamhet 
genom verksamhetsstatistik från SCB, kvalitativa redovisningar från 
förbunden samt i vissa fall uppföljningsbesök. En rapport lämnas till 
Folkbildningsrådet med föregående års synpunkter och problem som ska 
tas hänsyn till under internkontrollen av nästa verksamhetsår.  
  

 
Bild av Folkuniversitetets verksamhetsuppföljning från deras hemsida. 
 
Det nya statliga bidragssystemet 
Från och med den 1 januari 2024 gäller nya villkor om statlig fördelning av 
bidrag till studieförbundens verksamhet. 
 
Den tidigare bidragsfördelningen baserades på antalet verksamhetstimmar 
som genomförts under de tre föregående åren. Det nya statliga systemet 
kommer i stället att baseras på verksamhetsåtagande från varje 
studieförbund, som för den kommande treårsperioden beskriver vilken 
verksamhet de kommer att genomföra, vilka målgrupper de vill nå samt 
hur folkbildning ska bedrivas. Dessa åtaganden kommer sedan bedömas av 
Folkbildningsrådet tillsammans med yttranden från en oberoende 
bedömningsgrupp, och beslut om bidragsandel kommer fattas av 
Folkbildningsrådets styrelse. Bidragsdelen kommer vara fast under 
treårsperioden 2025 - 2027, men kan påverkas om det finns 
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verksamhetsbrister, om nya studieförbund kommer till eller om stödets 
grundförutsättningar förändras. Skulle det vara så att studieförbundet inte 
har genomfört vad man har planerat kan det bli återbetalningsskyldigt.  
Syftet med det nya statliga bidragssystemet är att främja kvaliteten på 
folkbildningen, minska volymjakt och uppmuntra till tydligare profilerad 
studieförbundsverksamhet. Verksamheterna förväntas även bli mer 
förutsägbara över tid och systemet kommer underlätta för förbunden att 
bedriva en långsiktig planering. 
 
Umeå kommuns stöd till studieförbunden 
Varje år får de studieförbund som bedriver verksamhet i Umeå kommun 
och uppfyller statens villkor för att erhålla statsbidrag ansöka om stöd av 
Umeå kommun, via kulturnämnden. Detta stöd handläggs av 
kulturkonsulenten på Föreningsbyrån. Kulturnämnden har sedan 2016 
årligen budgeterat 8,6 miljoner kronor att fördela ut till de tio 
studieförbunden, som nu är nio med Kulturens Bildningsverks avveckling. 
RF/Sisu ansöker inte om detta stöd. Studieförbundens kommunala stöd 
bygger på Folkbildningsrådets fördelningskriterier som delas in i 
organisationsbidrag (10% av stödet), tillgänglighetsbidrag (8% av stödet) 
och verksamhetsbidrag (82% av stödet). Dessa bidrag beräknas utifrån 
föregående års rapporterade studietimmar och unika deltagare i 
studiecirklar och annan folkbildningsverksamhet, samt antalet 
kulturprogram. 
Umeå kommuns stöd till studieförbunden utgår från det mål som riksdagen 
beslutat om för folkbildningspolitiken 2019:  
 
”Folkbildningen ska ge alla möjlighet att tillsammans med andra öka sin 
kunskap och bildning för personlig utveckling och delaktighet i samhället.” 
 
Studieförbunden söker stöd via Föreningsbyrån i Umeå kommuns bokning- 
och bidragssystem. Ansökan innehåller föregående års 
verksamhetsredovisning (STUV), den senaste verksamhetsberättelsen, 
verksamhetsplan för kommande år och ekonomisk redovisning. När de har 
ansökt förs förbundens rapporterade och genomförda verksamhet in i en 
schablon. Schablonen beräknar utifrån de senaste tre årens rapporterade 
verksamhet hur mycket de ska beviljas. Det betyder att stödet är rörligt 
från år till år, och att förbunden inte har några fasta bidrag från Umeå 
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kommun. Kulturnämnden har dock beslutat i reglerna för det kommunala 
stödet till studieförbunden att de måste ha uppnått minst 50 unika 
deltagare och 250 studietimmar för att vara beviljade stöd. Har ett förbund 
beviljats stöd föregående år men inte uppnått den ovan angivna gränsen av 
verksamhet, beviljas 50% av det beräknade anslaget. Resterande 50% av 
det beräknade anslaget portioneras ut till de andra studieförbunden. Har 
förbundet ej beviljats stöd föregående år, men kvalificerar sig för anslag 
innevarande år ska 50% av beräknat anslag beviljas. Eventuella andra 
uteblivna medel fördelas till övriga studieförbund genom att dessa tillförs 
potten för verksamhetsbidrag. 
 
Utöver det förs dialog med studieförbunden vid behov, till exempel över 
plötsliga ökningar eller minskningar av verksamhet och deltagarantal 
jämfört med tidigare år. 

Beslutsunderlag 
Motion 21/2023: Genomför en extern granskning av studieförbunden (M) 

Beredningsansvariga 
Leif Mårtensson 
Daniel Vikström 

Kulturnämndens beslutsordning 
Yrkande 
Helena Smith (S), Sofia Wiesler (MP) och Thérèse Löfvenius Nilsson (V) – 
bifall till att avslå motionen och bifall till tjänsteskrivelsens yttrande. 
 
Anton Bergström Nord (M) – bifall till motionen 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Moderaternas förslag. 
Kulturnämnden beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Reservation 
Moderaterna reserverar sig mot beslutet med motivering att det förvisso 
är positivt att den egenkontroll som studieförbunden själva gör har 
förbättrats. Det är dock inte på något sätt samma sak som om en extern 
part går igenom och granskar verksamheten. Givet att det återkommande 
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avslöjats stora härvor inom studieförbunden runt om i landet under långt 
tid trots lovvärda planer om bättring kring kontroll vidhåller Moderaterna i 
kulturnämnden behovet av att tillsätta extern granskning och vill föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen.  

Beslutet ska skickas till 
ksdiarium@umea.se KS-2023/00933 
 
   
 
 
  

mailto:ksdiarium@umea.se
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§ 42 

 
Diarienr: KU-2024/00035 

Projektrapport - Utredningsuppdrag Kulturskolans 
behov av långsiktiga lokaler 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar  
 
att ställa sig bakom projektrapporten 
 
att förorda alternativ B1 och B2. 
 
Reservation 
Anton Bergström Nord (M), Kjerstin Widman (M), Alex Nilsson (L), Anna- 
Karin Sjölander (C) och Thérèse Löfvenius Nilsson (V) reserverar sig till 
förmån för egna yrkanden. Se kulturnämndens beslutsordning nedan. 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har genom tilläggsuppdrag 2022:9 gett tekniska 
nämnden tillsammans med kulturnämnden i uppdrag att utreda olika 
alternativ gällande kulturskolans behov av långsiktiga lokaler. Alternativen 
ska belysa ekonomiska konsekvenser ur både fastighets- och 
verksamhetsperspektiv, samt eventuella andra verksamhetsmässiga 
konsekvenser. Dialog med andra nämnder och förvaltningar ska också ske 
för att studera eventuella möjligheter till samlokalisering med kommunens 
andra verksamheter. 
 
Dialoger med olika verksamheter och presidier har ägt rum. 
 
Rapporten redogör för olika alternativ och dess möjligheter. 
 
Kulturskolan får enligt alternativ B1/B2 en god möjlighet att samla sin 
verksamhet och sina medarbetare. Detta skapar goda förutsättningar för 
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att dels bedriva en öppen verksamhet i centrum, dels fortsätta utveckla 
verksamheten i de olika stadsdelarna. 

Beslutsunderlag 
Projektrapport Kulturskolan 
Bilaga 1 – Utredning av framtida kulturskola 
Bilaga 2 (2 st) – Beslut 
Bilaga 3 – Illustrerade scenarios 
Bilaga 4 – Matris utvärderingar 
Bilaga 5 - Kostnadsuppskattningar 

Beredningsansvariga 
Leif Mårtensson 
Christina Lundgren 
 

Kulturnämndens beslutsordning 
Yrkande 
Anton Bergström Nord (M) – förordar alternativ B3. 
Helena Smith (S) och Sofia Wiesler (MP) – bifall till tjänsteskrivelsen. 
Thérèse Löfvenius Nilsson (V) –förordar alternativ C1. 
 
Ajounering 
Liberalerna och Centerpartiet begär ajournering av mötet i 5 minuter för 
partiöverläggning. Mötet återsamlas kl. 16.00. 
 
Yrkande 
Alex Nilsson (L) och Anna-Karin Sjölander (C) – bifall till Moderaternas 
yrkande. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till att ställa sig bakom projektrapporten mot avslag. Nämnden 
beslutar att ställa sig bakom projektrapporten. 
 
Bifall genom acklamation till de olika beslutsalternativen. Ordförande 
finner att nämnden beslutar att bifalla tjänsteskrivelsens förslag till 
alternativ. 
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Alex Nilsson (L) – begär votering 
Till huvudförslag utses tjänsteskrivelsens förslag. Efter acklamation utser 
ordförande Moderaternas förslag till motförslag. 
Ordförande ställer alternativ B1 och B2 mot alternativ B3. 
Ja= alternativ B1 och B2 
Nej = alternativ B3 

Ledamot Ja Nej avstår 
Helena Smith (S) x   
Alex Nilsson (L)  x  
Kurt Åke Sjöström (S) x   
Ingegerd Wejdemar (S) x   
Ali Yasin Dahir (S) x   
Titti Ådén (S) x   
Anton Bergström Nord (M)  x  
Kjerstin Widman (M)  x  
Thérèse Löfvenius Nilsson (V)   x 
Anna-Karin Sjölander (C)  x  
Sofia Wiesler (MP) X   
 6 4 1 

Nämnden beslutar att förorda alternativ B1 och B2 enligt resultatet av 
voteringen. 
 
Reservation 
Alex Nilsson (L), Anton Bergström Nord (M), Kjerstin Widman (M), Anna-
Karin Sjölander (C) och Thérèse Löfvenius Nilsson (V) reserverar sig till 
förmån för egna förordade alternativ. 
 

Beslutet ska skickas till 
KS Diarium 
Tekniska nämnden 
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§ 43 

 
Diarienr: KU-2024/00013 

Konstpolicy 
 
Beslut  
Kulturnämnden beslutar  

 

att föreslå kommunstyrelsen att besluta att kulturnämnden får i uppdrag 
att sätta i gång arbetet med att ta fram en kommungemensam 
konstpolicy.  

 
Ärendebeskrivning  
 
Kulturpolitiskt program 2020–2030 utgör ett av kommunens långsiktiga 
styrdokument och syftar till att ”genom kulturlivets utveckling ge 
umeåborna en hög livskvalitet, stärka deras engagemang och platsen 
Umeås attraktivitet” 
 
Det kulturpolitiska programmet stipulerar inte en detaljerad målbild i form 
av kostnadssatta kulturpolitiska initiativ under den kommande 
tioårsperioden. Programmet syftar främst till att fastställa principer och 
riktlinjer som långsiktigt ska känneteckna den kommunala kulturpolitiken.  
 
Gällande kommunens arbete inom konstområdet har ett ökat behov av 
tydlighet identifierats och kulturnämnden gav under 2023 
kulturförvaltningen i uppdrag att ta fram en förstudie för en långsiktig 
kulturpolicy. 
 
”Förvaltningen får i uppdrag att genomföra en förstudie för en 
konsstrategi. Studien ska ta fasta på samverkan mellan olika förvaltningar, 
hur andra kommuner arbetar och vilka behov som finns för att kunna 
uppnå Umeå kommuns mål och visioner inom konstområdet i enlighet med 
Kulturpolitiskt program för Umeå kommun 2020–2030”. 
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Förstudien behandlar dessa frågor i detalj och slutsatsen är vikten av en 
kommungemensam konstpolicy. Där det kulturpolitiska programmet anger 
vad kommunen avser uppnå, skulle en konstpolicy ange hur. Konstpolicy 
skulle därmed innebära ett relevant komplement för hur dessa visioner ska 
förverkligas i praktiken.  
 
Vikten av ett kommungemensamt styrdokument kan primärt kopplas till 
processer för offentlig gestaltning där flertalet nämnder och förvaltningar 
är aktörer i arbetet och där behovet av ökad tydlighet och samsyn är som 
störst för att nå effektivitet, resursoptimering och kvalitet för intressenter 
och medborgare. Det senaste styrdokumentet som idag berör arbetet med 
konst inom Umeå kommun (vid sidan av det kulturpolitiska programmet) är 
”Umeås offentliga rum” – en riktlinje framtagen av 
samhällsbyggnadskontoret och kulturförvaltningen i maj 2007. Senare 
statligt fastställd inriktning såsom ”Gestaltad livsmiljö” (2018) har inte 
föranlett en revidering av dokumentet varpå ytterligare behov för 
konstpolicy kan understrykas.  
 
Förstudien har klarlagt relevanta intressenter som bör ingå i en 
arbetsgrupp för policyns utformning och innehåll och det är också dessa 
intressenter som utgör en viktig part i beredningsprocessen. Arbetet sker 
under ledning av kulturnämnden men såväl tekniska nämnden (TN), 
byggnadsnämnden (BN) och Umeå kommunföretag (UKF) erbjuds 
representation i processen. Så även andra erforderliga nämnder.  
 

Beslutsunderlag 
Förstudie, Konstpolicy  
 
Beredningsansvariga 
Elin Hellrönn, verksamhetschef Programavdelningen 
Sara Edenius, enhetschef Musei-och konstenheten.  
 
Beslutet ska skickas till 
KS diarium 
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§ 44 

 
Diarienr: KU-2024/00027 

Granskning av kommunens hantering av skyddade 
personuppgifter 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar  
 
att godkänna yttrande enligt nedan och skicka det som nämndens svar till 
kommunstyrelsen. 

Ärendebeskrivning 
Kommunrevisorerna har gett det sakkunniga biträdet från EY i uppdrag att 
granska kommunens hantering av skyddade personuppgifter. Syftet med 
granskningen har varit att bedöma hur kommunen säkerställer att 
skyddade personuppgifter inte röjs till obehöriga samt om kommunens 
rutiner är ändamålsenliga och tillämpade. Detta har avsett skyddade 
personuppgifter för såväl anställd personal som för kommuninvånare. 
Granskningen har omfattat kommunstyrelsen, gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden, för- och grundskolenämnden, individ- och 
familjenämnden, fritidsnämnden samt kulturnämnden. 
 
Hanna Öberg, informationssäkerhetssamordnare samordnar 
kommunstyrelsens yttrande till kommunrevisorer och EY. 
 
Kulturnämnden har beretts möjlighet att yttra sig inför det 
kommungemensamma svaret. 

Yttrande 
Kulturnämnden noterar likt revisorerna att kommunövergripande rutiner, 
uppföljning och utbildning saknas. 
Berörda chefer inom Kulturskolan och bibliotek har genomgått utbildning 
genom Skatteverkets försorg. Kulturförvaltningens verksamhetssystem 
klarar av att hantera skyddade personuppgifter.  
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I kommunens bibliotekssystem framgår aldrig annat än att det är en 
skyddad identitet och personens riktiga namn och adress framgår inte. Att 
begränsa personalens behörighet till bibliotekssystemet som revisorerna 
föreslår är inte möjligt då biblioteksservicen skulle inskränkas.  
Revisorerna granskning bortser helt från den enskilda individens ansvar. 
Skatteverket lyfter i sina utbildningar att även en person med skyddad 
identitet har ett eget ansvar. Det personliga ansvaret är speciellt viktigt 
under den tid som är från det beslut fattats om skyddade personuppgifter 
till att det når ut till berörda verksamheter. Detta anser vi också skulle 
beaktats i granskningen. 
I Offentlighets- och sekretesslagen 40 kap, 3 § regleras vilken sekretess 
som gäller för bibliotekslån och användning av informationsteknik. 
Sammantaget bedömer vi att kulturförvaltningen har säkerställt att 
hanteringen av skyddade personuppgifter är tillräcklig och inte röjs till 
obehöriga. 
Kulturnämnden bedömer dock att det är rimligt att det finns en 
kommungemensam möjlighet till utbildning om vad som gäller kring 
skyddade personuppgifter. Eventuella kommunövergripande riktlinjer, 
regler och styrning måste ta hänsyn till verksamheternas olika tekniska 
lösningar, system och funktionalitet. 

Beslutsunderlag 
Kommunrevisorernas granskningsrapport – Kommunens hantering av 
skyddade personuppgifter 

Beredningsansvariga 
Karin Carlsson 
Beatrice Hammar 
Helena Karlström 
Leif Mårtensson 

Beslutet ska skickas till 
Hanna Öberg, Informationssäkerhetssamordnare 
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§ 45 

 
Diarienr: KU-2024/00040 

Remiss: Energiplan Umeå kommun 
dnr KS-2024/00386 

Beslut 
Kulturnämnden nämnden beslutar 
 
att ställa sig bakom förslaget till reviderad energiplan för Umeå kommun. 
 
Reservation  
(M) och (L) reserverar sig. Se motivering nedan under  
kulturnämndens beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 
Enligt Lagen om kommunal energiplanering ska varje kommun ha en 
aktuell plan för tillförsel, distribution och användning av energi. Umeå 
kommuns övergripande målsättningar om klimatneutralitet tillsammans 
med översiktsplanens intentioner om en hållbar och transporteffektiv stad 
ställer höga krav på hållbar produktion och konsumtion av energi. För att 
nå kommunens ambitioner krävs en omställning mot ett robust 
energisystem som kan ses som en möjliggörare för omställning. 
Kommunens senaste energiplan antogs 2003. Sedan dess har mycket hänt i 
vår omvärld som inneburit att kommunen befinner sig i en ny situation där 
en fungerande och robust energiförsörjning är en förutsättning. Detta både 
utifrån ett förändrat geopolitiskt läge och med hänsyn till klimatkrisen som 
driver på industrins omställning och som verkar för en hög 
elektrifieringstakt. 
 
Mot bakgrund av ovanstående finns anledning av att revidera tidigare 
energiplan/energiprogram för att tydliggöra det framtida energisystemets 
roll i omställningen mot våra gemensamma tillväxt- och klimatmål.  
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Förslaget har tagits fram i samverkan med kommunens verksamheter och 
bolag. Arbetsgruppen som jobbat fram förslaget består av kompetenser 
från Strategisk Utveckling, Umeå Energi och Näringsliv. 

Beslutsunderlag 
Förslag till reviderad energiplan, Umeå kommun 
Slutrapport Framtidsscenarier Umeå kommun 2040 
Slutrapport Ett klimatneutralt Umeå 2040 

Beredningsansvariga 
Leif Mårtensson 

Kulturnämndens beslutsordning 
Yrkande 
Anton Bergström Nord (M) –ändra och lägg till följande i den reviderade 
energiplanen:  
Sid. 3, under rubriken Sammanfattning, rad 4. Ordet ”förnybar” byts ut mot 
”fossilfri”. 
 
Tillägg efter rad 8, under rubriken Sammanfattning, ett nytt stycke: 
”Det energipolitiska målet på nationell nivå har ändrats till 100 procent 
fossilfritt (i stället för 100 procent förnybart) år 2045. Det möjliggör att 
Sverige kan utveckla mer kärnkraft. Förbudet mot att det endast får finnas 
10 reaktorer samt förbudet mot att de endast får finnas på någon av de tre 
befintliga platserna togs bort den 1 januari 2024. Det innebär att man 
borde börja planera för att på sikt även etablera kärnkraft i norra Sverige.” 
 
Sid 6, under rubriken Framtidens energisystem, andra stycket, rad 1. Ordet 
”förnybar” byts ut mot ”fossilfri”. 
 
Sid 9, under rubriken Elektrifiering, rad 3. Tillägg av ordet ”kärnkraft” i 
meningen ”Det är då viktigt att denna tillkommande elproduktion är 
fossilfri, ex från kärnkraft, vind och sol.” 
 
Sid 9, tillägg med en punkt, under påverkansområden för elektrifiering: 

• ”Kärnkraft – Ge förutsättningar för etablering av kärnkraft i länet”. 
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Sid 10, under rubriken Passagerarresor, tredje meningen skrivs om enligt 
följande: ”För att åstadkomma detta behövs en förflyttning från 
fossilberoende transporter till hållbara färdmedel som fossilbränslefria 
bilar samt gång, cykel och kollektivtrafik.” 
  
s. 10, under Påverkansområde för passageraresor, första punkten ändras 
till ”Mindre utsläpp”. 
s. 11, punkt 3 ”Trafikomställning” utgår.’ 
 
Helena Smith (S), Sofia Wiesler (MP), Anna-Karin Sjölander (C) och Thérèse 
Löfvenius Nilsson (V) – avslag till Moderaternas yrkande och bifall till 
tjänsteskrivelsens förslag till beslut. 
 
Alex Nilsson (L)- bifall till Moderaternas yrkande. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till tjänsteskrivelsen mot bifall till Moderaternas yrkande. Nämnden 
beslutar att bifalla tjänsteskrivelsens förslag. 
 
Reservation 
(M) och (L) reserverar sig till förmån för (M):s förslag om ändringar och 
tillägg i den reviderade energiplanen. 

Beslutet ska skickas till 
Elin Lindqvist, elin.lindqvist@umea.se märkt KS-2024/00386 
   
 
 
  

mailto:elin.lindqvist@umea.se


Sida 31 av 31 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 
Kulturnämnden 2024-05-23 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 46 

 
Diarienr: KU-2024/00004 

Anmälningsärenden/delegationsbeslut maj 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar 
 
att godkänna redovisningen av anmälningsärenden och delegationsbeslut 
för maj 2024. 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningen redovisar ärenden beslutade med stöd av nämndens 
delegationsordning och ärenden från kommunens övriga beslutande organ, 
som rör kulturnämndens ansvarsområde. 

Beslutsunderlag 
Anmälningsärenden 
Beslut i kommunstyrelsen 2024-04-14 – Information: Rutin vid otillbörlig 
påverkan förtroendevalda 
Beslut i kommunstyrelsen 2024-04-15 – 2023:1 Omställningsuppdraget – 
Plan och anvisning till nämnd 
Beslut i kommunfullmäktige 2024-04-29 – Årsredovisning 2023 
Beslut i kommunfullmäktige 2024-04-29 – Aktualitets – och 
relevansprövning av styrdokument 
Dataskyddsombudets rapport 2023 
Årsberättelse informationssäkerhet 2023 
Grundläggande granskning kulturnämnden 2023 

Beredningsansvariga 
Maria Nordenback, nämndsekreterare 
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